
Kære Marie Svan Olsen & Kongens Enghave Lokaludvalg 

 

Tak for henvendelsen om busnettet i Sydhavnen, som jeg hermed skal kvittere for på vegne af Movia. 

 

Det er Center for Byudvikling under Økonomiforvaltningen, der varetager alle beslutninger om, hvorledes 

busserne skal køre i Københavns Kommune, og det er derfor dem, der skal kommentere og/eller forklare, 

hvorfor busserne kører som de gør. 

 

Det er selvfølgelig rigtigt, at det er Movia der udfører driften, og det er også Movia, der i sin tid fik til 

opgave at sammensætte det nye busnet, som lokaludvalget kommenterer i henvendelsen, men det var 

politikerne i Københavns Kommune – og i de øvrige hovedstadskommuner – der i sidste ende besluttede, 

hvordan busnettet kom til at se ud. Altså hvor busserne skal køre og hvor tit. 

 

Det er endvidere også kommunen, der beslutter, hvor busserne skal holde, så heller ikke spørgsmålet om, 

hvor busserne holder ved Valby Station, har Movia den endelige indflydelse på. 

 

Jeg overlader det m.a.o. til Center for Byudvikling at afgøre, hvorledes lokaludvalgets henvendelse skal 

besvares/kommenteres, men der skal ikke herske tvivl om, at Movia gerne stiller op til en dialog med 

lokaludvalget om busnettet. Men udspillet er altså som nævnt ikke vores. 

 

Med venlig hilsen 
 

Erik Hjulmand 
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